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O NJIMA SE GOVORI I PIŠE Milan Sigetiæ

Keramika i
slikarstvo ljubavlju
L jerka Njerš, akadem-

ska slikarica i prizna-
ta keramièarka, koja u
svim sredinama u domo-
vini i svijetu, naglašava
znaèenje hrvatske kul-
turne baštine i rezultate
sustavnog otkrivanja po-
vijesnih i umjetnièkih
vrednota, veæ je obojala
trajne pisanice u kerami-
ci i prizore Kri�nog puta
u glinotisku.

»Toèno. U tijeku je pri-
prava za zanimljiv likov-
no-glazbeni i dokumentarni dogaðaj planiran za 8.
svibnja u Muzeju grada Zagreba. U tom osebujnom
prostoru bit æe tridesetak mojih radova u glinotis-
ku s kojima prvi put izlazim pred publiku, a sve æe
biti u spoju glazbe, slike i dokumentarne graðe i
podsjetnikom na slavnu hrvatsku opernu pjevaèi-
cu, Milku Trninu, koja je umrla prije 60 godina.
Kao hrvatska umjetnica ostavila je trag u Njemaè-
koj, Velikoj Britaniji i Americi«, govori Ljerka
Njerš, koja je uz slikarstvo vezana za glazbu i pjes-
ništvo. Kao keramièarka ovih je dana bila obrado-
vana izlo�bom pejza�a na keramici u Muzeju za
umjetnost i obrt, gdje su se vidjeli i radovi hrvat-
ske, odnosno zagrebaèke i krapinske kamenine.
Posjetitelji izlo�be Ljerke Njerš vidjet æe i film »Ke-
ramika i slikarstvo s ljubavlju«, Ernesta Gregla.

Toèno u
podne – 26 godina
P rolaznici i šetaèi sre-

dištem grada (Ilicom,
Cvjetnim trgom, Gundu-
liæevom Tomiæevom,
Mesnièkom...), uvijek se
iznenade i automatski
pogledaju na sat kad se
toèno u podne, oglasi
grièki top, a s njim i cr-
kvena zvona.

Za taj dogaðaj, koji za
turiste i goste Zagreba,
predstavlja pravu atrak-
ciju, pa mnogi kod gornje
stanice uspinjaèe èekaju
taj èin, veæ punih 26 godina, odgovara topnik Stje-
pan Mo�ar.

»Ljudi mi se javljaju, pozdravljaju me u prolazu i
èestitaju, jer je za sve to neobièan posao, a meni
svakodnevica. Potrebna je priprava i ništa nije pre-
pušteno improvizaciji. Ni ja, ni moj top, još nismo
zatajili«, govori Stjepan podno kule, èekajuæi neke
odgovorne ljude na dogovor glede renoviranje ob-
jekta.

»Top je odavno turistièke atrakcija. Stranci tra�e
prospekt na engleskom, njemaèkom i talijanskom
jeziku. Nadam se da æu im ga uskoro moæi pru�iti,
�ele se slikati, tra�e suvenire, pa o tome treba što
prije razmisliti«, poruèuje Štef.

Zanimljivo je da najviše pitanja postavljaju dje-
ca, a odgovori su najdra�i djedovima i bakama, kad
na kraju priznaju: »Hvala vam, sad smo i mi nešto
saznali, a tu smo roðeni«. Ili reèenica na odlasku:
»Gospon topnik, nekaj vam bum priznal: malo sam
se posramil, ali èovjek uèi dok je �iv, kaj ne?« Top
je ruknul, gosti iz Njemaèke su zapljeskali i èekali
topnika za zajednièku fotku.

Uvijek zahvalni
Goliku 
L ijepo je kad se slikari i

kipari sjeæaju svojih
profesora, uèitelja i peda-
goga, glumci umjetnika i
redatelja kojih više ne-
ma, a koji su ostavili du-
bok trag u jednom pros-
toru i na cijeli naraštaj.
Nekad i nogometaši spo-
minju braæu Horvat, Wöl-
fla, odnosno Vukasa i
Bearu, ali to je veæ povi-
jest.

»Ne samo ja, nego svi
ljudi iz glumaèke, tehniè-
ke i organizacijske ekipe, ne mogu zaboraviti Kre-
šu Golika. To, što je on napravio s filmom »Tko pje-
va zlo ne misli«, ne mo�e se opisati. Goliku kao re-
datelju, a posebno kao èovjeku, koji je osjetio kako
tko diše, o èemu razmišlja, što ga muèi, svi duguje-
mo neizmjernu zahvalnost, govori Mirjana Boha-
nec-Vidoviæ, koja je na kratko na film otišla s oper-
ne pozornice HNK, kojoj se opet vratila, a potom vi-
še godina provela u novoj i mladoj hrvatskoj diplo-
maciji, u Austriji i Njemaèkoj.

»Nedavno sam bila pozvana na prikazivanje fil-
ma u korist obnove Maksimira, ali zbog obveza u
inozemstvu nisam stigla. Osjeæam svoj dug zbog fil-
ma i nove publike, pa æu ga ispuniti«, poruèuje Mir-
jana.

Pod geslom: Djeca
pod kri�em
V iše tisuæa Hrvata u

Münchenu, a njima
se pridru�e i drugi vjerni-
ci (Bavarci, Talijani, Ma-
ðari, Poljaci i katolici iz
drugih zemalja), sudjelo-
vat æe na Veliki petak u
procesiji ulicama i trgovi-
ma Münchena.

»To je tradicionalna
procesija hrvatskih vjer-
nika, a ove godine bit æe
pod geslom: Djeca pod
kri�em. Za to ima više ra-
zloga. Sa svih strana do-
laze vijesti kako su djeca
u suvremenom društvu �rtva nemorala. To se po-
sebno vidi u društvima gdje se ne poštuju moralne
i etièke vrednote«, ka�e fra Bo�o Anèiæ, voditelj Hr-
vatske katolièke misije u Münchenu. Njegova je
�elja da se što više mlade�i ukljuèi u hrvatsku ka-
tolièku zajednicu, da se ljudi meðusobno upoznaju
i da ne �ive jedni uz druge, veæ jedni s drugima.
Svim hrvatskim vjernicima u domovini i svijetu fra
Bo�o Anèiæ, upuæuje iskrene èestitke za Uskrs.

BO�IDAR PANKRETIÆ, MINISTAR POLJOPRIVREDE I ŠUMARSTVA

MARINKO PETKOVIÆ

K
ako povezati zelenu i pla-
vu njivu, odnosno domaæu
poljoprivredu i turizam?

Poljoprivreda u Hrvatskoj proiz-
vodi samo pet proizvoda koje za-
dovoljavaju potrebe domaæeg
stanovništva. To su pšenica, ku-
kuruz, peradarsko meso, jaja i
vino. O tome hoæe li biti dovoljno
hrane za domaæe i strane turiste
ove godine na Jadranu, o inter-
ventnom otkupu juneæeg mesa,
zdravoj hrani, te o tome zašto se
èeka s uvoðenjem tzv. brzih tes-
tova na kravlje ludilo – razgova-
rali smo s Bo�idarom Pankreti-
æem, ministrom poljoprivrede i
šumarstva.

● Hoæe li Hrvatska, ove godine,
imati dovoljno hrane u turistiè-
koj sezoni?

– Nema mjesta za pesimizam.
Istina, analiza samodostatnosti
pokazuje manjkavost Hrvatske
kod veæine poljoprivrednih pre-
hrambenih proizvoda, posebice
kod ovèjeg, goveðeg i svinjskog
mesa, mlijeka, povræa i voæa. No,
moramo biti svjesni da je Hrvat-
ska dio svjetskog tr�išta, odnos-
no Svjetske trgovaèke organiza-
cije (WTO-a). Ako bude potreb-
no, iako ne vjerujem da æe nedo-
stajati primjerice juneæeg, pure-
æeg ili pileæeg mesa, onih proiz-
voda, koji nema dovoljno na do-
maæem tr�ištu, namaknuti æemo
iz uvoza.

No, morate znati da samo šest
posto ukupne domaæe poljopri-
vredne proizvodnje završava u
turizmu. Naime, domaæi turisti
jednako jedu bilo da ostanu kod
kuæe ili odu na Jadran. To znaèi
da strani turisti troše izmeðu èe-
tiri i šest posto više domaæih po-
ljoprivrednih proizvoda tijekom
turistièke sezone. To nije nešto
na èemu bi se mogla temeljiti do-
maæa poljoprivredna proizvod-
nja, ali mo�e biti dobar marke-
ting. Naime, stvaranje prepozna-
tljivih robnih marki, i na doma-
æem stolu, na kojem mora biti vi-

še autohtonih proizvoda, mora
biti naš zajednièki cilj.

● Što je sa zabranom uvoza
zbog opasnosti od slinavke i ša-
pa?

– Ako u Europi potraje nepovo-
ljna epizotiološka situacija onda
bi se zabrana uvoza mogla nepo-
voljno odraziti na domaæe tr�iš-
te. Naime, na domaæem tr�ištu
nedostaje niz poljoprivrednih
proizvoda koji su se dosad uvozi-
li. No, treba vidjeti kako æe se si-
tuacija dalje razvijati, jer postoje
naznake da epidemija slinavke i
šapa popušta. U sluèaju da za-
brana uvoza potraje do ljeta, mo-
gla bi biti problematièna opskrba
što se tièe nekih proizvoda.

Predviðene i interventne
mjere

● Kad æe Hrvatska uvesti tzv.
brze testove na kravlje ludilo?

– Vlada je prihvatila sveobuh-
vatni program, koji je predlo�ilo
Ministarstvo poljoprivrede i šu-
marstva. Mogu reæi da je gotovo
sve spremno za provoðenje tzv.
brzih testova na BSE-a. Završen
je laboratorij na Hrvatskom vete-
rinarskom institutu u Zagrebu,

dok su domaæi struènjaci, koji æe
raditi na provjeri donešenih uzo-
raka goveda starijih od 30 mjese-
ci koja idu na klanje, prošli obu-
ku u referalnim centrima u ino-
zemstvu. No, još èekamo da sti-
gnu tzv. brzi testovi iz Švicarske.
Naime, zbog epidemije kravljeg
ludila u Europi, red za nabavku
testova je podugaèak.

Osim toga, uz zaštitu domaæeg
stoènog fonda, putem monitorin-
ga i kontrole, predvidjeli smo i
interventne mjere u sluèaju po-
jave kravljeg ludila u Hrvatskoj.
Nadalje, predvidjeli smo i zbri-
njavanje mesno-koštanog braš-
na, odnosno njegovo spaljivanje.

● Je li moguæe da na domaæem
stolu bude više tzv. zdrave hra-
ne?

– Svakako. Hrvatski proizvoða-
èi hrane, iz više razloga, nisu ko-
ristili previše herbicida, odnosno
umjetnih gnojiva u proizvodnji
hrane. Dr�im da bi postojeæu si-

tuaciju, odnosno trend u proizvo-
dnji zdrave hrane u svijetu, mo-
gli okrenuti u svoju korist. Nai-
me, domaæem zemljištu ne treba
nekoliko godina poèeka, kako bi
se oèistilo od pretjerane uporabe
kemikalija. Hrvatska za ekološ-
ku poljoprivredu ima gotovo
idealan potencijal. Pogledajte
samo prostranstva Like i Gor-
skog kotara. No, prošlo je vrije-
me zatvorenog tr�išta, svaki do-
maæi prehrambeni proizvod, uz
neospornu kvalitetu, i po cijeni
mora biti konkurentan onome iz
uvoza.

● Postoje li nelegalni putovi
opskrbe na domaæem tr�ištu?

– Uz rješavanje problema ne-
zaposlenosti, Vlada æe se ubudu-
æe više baviti problemom »sivog«
tr�išta, jer je to borba koju mora-
mo voditi. Naime, dr�im da je u
toj borbi va�no negdje presjeæi
lanac. To znaèi da poljoprivredni
proizvoðaèi moraju imati upisni-

ke, kako bi proizvoðaèi hrane bi-
li registrirani. Takav registar bi
bio obvezan i za poljoprivredne
proizvode, jer bez poznatog po-
drijetla roba se ne bi smjela pro-
davati.

Zašto je »zapela« zelena
tr�nica?

● Što je s projektom nacional-
nih veletr�nica?

– Uspjeli smo pokrenuti taj
projekt u više gradova u Hrvat-
skoj, ali ne i u Zagrebu. Moram
reæi da je sve bilo spremno. Ima-
mo i novac, napokon riješili smo
i problem zemljišta u Zagrebu,
ali èitav projekt je opet stopiran
zbog navodnih problema u sa-
mom projektu. No, moram reæi
da sam pomalo skeptièan zbog
tih razloga koji se navode, zašto
se projekt nove zelene tr�nice za
voæe i povræe u Zagrebu ne mièe
s mrtve toèke. Istina, u Zagrebu
se mijenjaju gradonaèelnici, ali
postojeæa zelena tr�nica nikako
da se preseli.

● Kad æe se i hrvatski ministar
poljoprivrede voziti na biodizel?

– Sve moje kolege se veæ voze
na biodizel, a puno se koriste i u
dr�avnim poduzeæima širom Eu-
rope. Hrvatska Vlada je projektu
biodizela, prošle godine, dala ze-
leno svjetlo i Ministarstvo poljo-
privrede i šumarstva vodi prego-

vore s Inom oko eksperimental-
ne faze njegove proizvodnje.
Primjerice, projekt proizvodnje
biodizela u Èeškoj provodi se od
1992. godine, te je sada proizvod-
nja repièinog metil estera na ra-
zini od 68.000 tona godišnje.

● Kako napreduje interventni
otkup junetine?

– Vlada je na natjeèaju odabra-
la devet tvrtki za provoðenje in-
terventnog otkupa, te mogu reæi
da on ide više nego dobro. Koliko
znam veæ je spreman i drugi
brod za izvoz, no više ni ponuda
na tr�ištu nije tako velika. Nai-
me, zbog poznatog zastoja na tr-
�ištu juneæeg mesa, dr�ava je us-
koèila s interventnim otkupom.
No, ubuduæe æe se dr�ava, da ta-
ko ka�em, sve više izmicati sa tr-
�išta. Meðutim, i dalje æe proiz-
voðaèe hrane i preraðivaèe, bilo
da se radi o proizvodnji mesa,
pšenice ili mlijeka, nastojati do-
vesti za jedan stol.

● Mogu li PIK-ovi opet biti os-
lonac poljoprivrednim proizvo-
ðaèima?

– PIK-ovi nikad više neæe biti
ono što su bili. Zapoèeta konsoli-
dacija i ne ide u tom smjeru, veæ
je cilj njihovo restrukturiranje i
u konaènici privatizacija, kako bi
oni ponovno postali ne samo ka-
rike veæ i lokomotive poljopri-
vredne proizvodnje.

Nema mjesta za pesimizam iako Hrvatska
ne proizvodi dovoljno poljoprivrednih
prehrambenih proizvoda, posebice ovèje,
goveðe i svinjsko meso, mlijeko, povræe i
voæe. Meðutim, Hrvatska je dio svjetskog
tr�i�ta i, ako bude potrebno, sve �to nedostaje
bit æe uvezeno

PANKRETIÆ: Cilj je privatizacija
PIK-ova kako bi oni ponovno
postali ne samo karike veæ i
lokomotive poljoprivredne
proizvodnje

Hrvatski proizvoðaèi hrane lako bi mogli
trend u proizvodnji zdrave hrane u svijetu
okrenuti u svoju korist. Hrvatska za ekolo�ku
poljoprivredu ima gotovo idealan potencijal.
No, istodobno, svaki domaæi prehrambeni
proizvod mora i cijenom biti konkurentan
onome iz uvoza

EKSKLUZIVNO O ZAKONU KOJI PREDLA�U UMIROVLJENICI

Mirovine se moraju usklaðivati s plaæama

TEŠKO DO
SVOJIH PRAVA:

Zakon koji
predla�u

umirovljenici bit
æe usvojen tek

ako 50 posto
plus jedan

glasaè od onih
koji su se

izjasnili na
referendumu na
listiæu zaokru�e

»da«

MARIJANA MATKOVIÆ

P
rema nacrtu prijedloga za-
kona, o kojem bi se, kako
predla�e Matica umiro-

vljenika Hrvatske, trebalo odlu-
èiti na referendumu, umirovlje-
nici i dalje tra�e usklaðivanje
mirovina s rastom plaæa za raz-
doblje od poèetka rujna 1993. do
kraja prosinca 1998. godine. Pri-
jedlog umirovljenika koji smo u
Matici dobili ekskluzivno za Ned-
jeljni Vjesnik sadr�i i zahtjev da

va nalazi i velikih problema da bi
se odr�ala i postojeæa razina mi-
rovina, nego i spremni na znaèaj-
ne ustupke. Jedino od èega umi-
rovljenici ne �ele odstupiti jest
pravo na usklaðivanje mirovina i
povrat duga prema Odluci Us-
tavnoga suda od 12. svibnja 1998.
godine, kazao je u razgovoru za
Nedjeljni Vjesnik predsjednik
Matice Alojz Malogorski.

Prilièno nerealni
zahtjevi...

Umirovljenici i dalje smatraju
da Zakon o poveæanju mirovina
koji se primjenjuje od poèetka
sijeènja ove godine nije riješio
sve ono na što Ustavni sud obve-
zuje dr�avu u svojoj Odluci, pa
èak ni ono zbog èega se i donosio
Zakon, odnosno uklanjanje razli-
ka u visini mirovina zbog primje-
ne razlièitih koeficijenata u izra-
èunu mirovinske osnovice. Štovi-
še, prema rijeèima Alojza Malo-

rovina nastale na taj naèin, Za-
kon opet proizveo devet razlièi-
tih iznosa mirovine, pri èemu su
svi ti umirovljenici trebali krenu-
ti od iste mirovinske osnovice.

Umirovljenici istièu sljedeæe:
prosjeèna plaæa zaposlenih za
1998. godinu iznosila je 2682 ku-
ne, a njoj odgovarajuæa mirovi-
na, da se poštivao tada va�eæi Za-
kon o osnovnim pravima iz miro-
vinskog i invalidskog osiguranja,
trebala je iznositi 2279,80 kune.
Tim je Zakonom, naime, bilo pro-
pisano da mirovina za puni radni
sta� iznosi 85 posto od prosjeène
plaæe u dr�avi. Istodobno, upozo-
ravaju u Matici umirovljenika,
mirovina za puni radni sta� tada
je iznosila 1521,66 lipa, odnosno
49,82 posto od iznosa koji umiro-
vljenicima pripada po tom Zako-
nu. To, dakle, znaèi da bi mirovi-
ne za puni radni sta� upravo za
toliko trebalo poveæati, i to od-
mah, po Zakonu i Odluci Ustav-

noga suda, što je pak prilièno ne-
realan zahtjev. No, Matica, um-
jesto toga, predla�e usklaðivanje
korak po korak i do odreðene
razine:

»Predla�emo da se mirovine
usklaðuju postupno, tako da se
svake godine, uz redovno uskla-
ðivanje s plaæama, jednokratno
usklade i s rastom bruto društve-
nog proizvoda. To se mo�e platiti
novcem koji se sada umirovljeni-
cima isplaæuje kao dodatak«, ka-
�e Malogorski.

Rijeèju, sve bi se mirovine os-
tvarene u razdoblju od rujna
1993. do kraja 1998. uskladile
prema istoj prosjeènoj plaæi od
2103 kune. Ta bi se mirovina us-
klaðivala prema va�eæim propi-
sima za razdoblje od 1. sijeènja
2001. do kraja prosinca 2002. go-
dine, a isplata poveæanja poèela
bi od 2003. godine i trajala sve
dok mirovine ne dosegnu spo-
menutu granicu. Tako bi iz godi-
ne u godinu umirovljenici jedno-
kratno dobivali po èetiri, pet ili
desetak posto dodatnog pove-
æanja (ovisno o tome koliki je
rast BDP-a).

Nešto slièno, ali bez referendu-

ma, tra�i i Sindikat umirovljeni-
ka Hrvatske (SUH), ali je i pred-
sjednik Saveza samostalnih sin-
dikata Hrvatske Davor Juriæ
izrazio podršku tim zahtjevima.
Predsjednik SUH-a, Ivan Nahti-
gal, potvrdio je da i dalje oèekuje
kako æe se o novim poveæanjima
mirovina razgovarati tijekom
2002. godine, ali i uoèi 2003. godi-
ne. Rijeè je, naime, o predizbor-
noj godini, u kojoj sve vlasti obiè-
no popuštaju pred zahtjevima
graðana i time kupuju glasaèe.

Vlada sebi ne mo�e
vezati ruke...

Sudbina drugog dijela zahtjeva
umirovljenika pomalo je upitna.
Rijeè je, naime, o zahtjevu da se
svakom pojedinom umirovljeni-
ku izraèuna i pripadajuæi dug za
neprovedena usklaðivanja miro-
vina od rujna 1993. do kraja 1998.
godine i za njega izda rješenje
koje bi bilo nasljedno. Kako to
provesti? Umirovljenici predla�u
da se dug vraæa u vrijednosnim
papirima, pri èemu, prije svega,
misle na dr�avne obveznice. Sa-
ma naplata duga, kako predla�u,
odvijala bi se u rokovima koje ut-

vrdi Hrvatski sabor, dakle - ovis-
no o gospodarskim moguænosti-
ma dr�ave.

No, to bi znaèilo »vezivanje«
ruku Vlade. Vlada bi time, »veza-
la« veliki dio proraèunskih sred-
stava za povrat duga umirovlje-
nicima, èime bi u pitanje došla i
moguænost da se pokriju troško-
vi predstojeæe mirovinske refor-
me, reforme zdravstva i školstva,
kao i naèelo da se dr�avne obve-
znice koje æe Vlada ubuduæe iz-
davati plasiraju iskljuèivo u raz-
vojne programe. U Banskim dvo-
rima nisu skloni ulaziti u taj ri-
zik.

Jedino obeæanje koje smo na
Vladinim hodnicima uspjeli isho-
diti u potrazi za ministrima koji
bi bili spremni potpisati peticiju
koju organizira Matica umiro-
vljenika Hrvatske jest ono da æe,
kada gospodarski uvjeti budu
povoljniji, umirovljenici »sasvim
sigurno osjetiti to poboljšanje«.

Inaèe, naša »anonimna« anketa
meðu Vladinim du�nosnicima,
pokazala je nešto zanimljivo: svi
oni koji su bliski SDP-u protive
se referendumu i smatraju da
umirovljenici iz Matice njime �e-
le tek osvojiti politièke bodove.
Oni liberalniji du�nosnici u pris-
tupu tome pitanju su slobodniji.
Primjerice, SDP-ov ministar ra-
da Davorko Vidoviæ referendum
Matice umirovljenika ocijenio je
politièki obojanim, dok je HSLS-
ovka Ðurða Adlešiæ u tome vid-
jela posve legitimnu graðansku
inicijativu.

Koliko je poznato, Matica je
dosad prikupila oko 200.000 pot-
pisa na zahtjev za raspisivanje
referenduma. Podsjetimo, da bi
potpisi bili obvezujuæi za Sabor,
treba ih prikupiti najmanje još
toliko, ali ni u tom sluèaju se ne
zna kad æe Sabor referendum
raspisati. Vremenskog ograni-
èenja, naime, nema.

No, bude li pred hrvatskim
graðanima uskoro pitanje podr-
�avaju li zahtjeve umirovljenika,
o tome bi se trebao izjasniti je-
dan glasaè više od polovice gra-
ðana s pravom glasa. Zakon koji
predla�u umirovljenici bit æe us-
vojen tek ako 50 posto plus jedan
glasaè od onih koji su se izjasnili
na referendumu na listiæu zao-
kru�e »da«.

Prosjeèna plaæa zaposlenih
za 1998. godinu iznosila je
2682 kune, a njoj
odgovarajuæa mirovina,
da se po�tivao tada va�eæi
Zakon o osnovnim
pravima iz mirovinskog i
invalidskog osiguranja,
trebala je iznositi 2279,80
kuna 

Samo šest posto domaæe poljoprivredne
proizvodnje završava u turizmu!

se izraèuna dug za svakog poje-
dinog umirovljenika, odnosno
razlika izmeðu pripadajuæih mi-
rovina i onih koje su umirovljeni-
cima isplaæene, te da se o tome
dugu izdaju rješenja koja bi bila
nasljedna. Matica, takoðer, tra�i
da se sprijeèi daljnje zaostajanje
mirovina u odnosu na plaæe, tako
da se izmijeni naèin njihovog sa-
dašnjeg usklaðivanja. Umjesto s
polovicom zbroja stope rasta pla-
æa i troškova �ivota, mirovine bi
se usklaðivale s rastom prosjeè-
ne plaæe u odnosu na prosjek iz
prethodnih šest mjeseci.

Premda Sindikat umirovljeni-
ka zamjera Matici umirovljenika
i njenome predsjedniku Alojzu
Malogorskom na radikalnim sta-
vovima, prijedlog koji je krajem
prošlog tjedna dala Matica umi-
rovljenika pravo je iznenaðenje:
pokazalo se, naime, da su u Mati-
ci ne samo svjesni teške gospo-
darske situacije u kojoj se dr�a-

gorskog, stvorio je i
dodatne razlike.
Matica, naime, tvr-
di kako je, umjesto
da se uklone sve
razlike u visini mi-


